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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1. Про чи тай те диа лог. От веть те на во прос, сле ду ю щий после диа ло га, вы -
брав один из пред ло жен ных ва ри ан тов
от ве та.
 

Betty: How did you learn about this lecture series?
Anna: Just through word of mouth.

 
What does Anna say about the lecture series?

1) She has no information about it.
2) There was an announcement about it on the radio.

3) Someone told her about it. 4) She read about it somewhere.

2. Про чи тай те диа лог. От веть те на во прос, сле ду ю щий после диа ло га, вы -
брав один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

Man: Triathlon? You seem a bit crazy having all these ambitions at 70!
Woman: I’ve never really been that typical ‘stay-at-home’ grandmother.

 
What does the woman mean ?

1) The woman is very ambitious
2) The woman’s behaviour is not typical of her age.

3) The woman does a lot of exercise in spite of her age.
4) The woman does exercise as part of a social event.
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1. Claire Lippold, 23, works for the Bat Conservation Trust
I did a degree in biology, and studied bats as part of my thesis. When I saw the ad

for this job, I thought it would be perfect for me. We get about ten thousand calls a
year, many from people worried that if they have bats in their attics they can't have any
building work done. They need the right advice, because the law protects bats. We're
contracted by an organisation called Natural England to arrange a service whereby
anybody with bats on their property can have a specialist volunteer come out and give
information and advice about the creatures they're living with. Generally, once they
have the information, they're happy.

2. Anthea McNufty, 26, works for NHS Direct, the phone-in helpline operated
by the National Health Service

Having worked in nurse training for a while, I found I missed the patient contact
I'd enjoyed doing nursing itself. When I saw this job, I thought of it as a way of getting
some of that contact back - without the cleaning up! I remember the dread of what the
calls might be about on my first day, but they give you so much training before you're
let loose that you can handle it. It was a bit difficult not having the physical clues I'd
have been able to pick up on the wards. But you very quickly get used to working with
the computer, it makes you feel safe.

3. Agnes Thomson, 60, works for a major broadcasting company
Yesterday, I got lots of calls relating to weekly programmes, though there was

quite a contrast: the radio show for the blind, 'In Touch", and "Watchdog' on TV. The 'In
Touch' callers had heard of some new equipment and wanted further details. Watchdog
is a consumer programme and people generally call me because they have a problem
with a product from a company we've covered on the show. Quite often people phone
to complain spontaneously, and when we call them again within ten days with a
response, which we promise to do in some cases, they've forgotten what made them
cross.

4. Caroline Hickman, 34, works for a company with a wide range of
household products

I really get a lot out of the work. We have such a wide range of products - from
beauty and haircare through to nappies (nenehuku) and household cleaners - that no
two calls are ever the same. With laundry products, for example, we get lots of Specific
queries - people want to know what to use with certain types of material. We can't
always go into details of all the settings of different brands of machine, though. We also
get a lot of calls about skincare from people who want to know about specific
ingredients in our products. You also get fascinating insight into the country's lifestyles.
For instance, we tend to get lots of calls about cleaning products on a Monday,
presumably because people buy them over the weekend, then, towards Friday we'll get
haircare and beauty because they're planning a night out.

3. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she advises people on the legal
background to a problem?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

4. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she enjoys the variety of things which
people call about?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

5. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she finds the equipment that she works
with reassuring?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

6. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which of the call-centre workers says that she used to find it hard to work with
only a spoken description of people's problems?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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Spare time activities basically fall (1) ... two categories: traditional and modern.
Traditional activities include pastimes such as collecting and reading while modern
activities involve playing computer games and watching television.

Children often become interested in collecting when they come (2) ... something
their parents or grandparents have collected. Although they are keen on collecting when
they first start, they very often become fed up with it as soon as they reach (3) ... their
late teens.

Nowadays there are many modern activities which are based on modern
technology and it is not unusual to find a teenager's bedroom full of computer games.
Surfing (4) ... Internet is always popular (5) ... both teenagers and adults. Another
pastime which teenagers have (6) ... common with adults is sitting in front of (7) ...
television. It is interesting to note that none of these activities involve having (8) ...
discussion about important issues - something which was popular in the past.

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) at 2) on 3) for 4) into

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (2).

1) about 2) along 3) down 4) across

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (3).

1) to 2) at 3) for 4) -

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (4).

1) а 2) an 3) the 4) -

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (5).

1) for 2) with 3) at 4) in

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (6).

1) at 2) in 3) for 4) -

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (7).

1) a 2) an 3) the 4) -

14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (8).

1) a 2) an 3) the 4) -

In the early 19th century an amazing thing happened in America. Nearly half a
million people left their homes and headed West along what was called 'the Oregon
Trail', a path across the country to California and Oregon. The men and women (1) ...
from poverty and hardship in the East. How did they find out about the opportunities
that existed in the West? It seems that travellers who (2) ... there on trading expeditions
brought back stories of warmer winters and of good farming land that was being given
away by the government. Then, in 1849, news (3) ... that men (4) ... gold in California.
In the early 1850s, people (5) ... to reach the West. On the journey, they met many
dangers. Many settlers didn't reach the West alive. But change (6) ... to the American
West. By 1870, a new railway (7) ... and the Oregon Trail had become a part of history.

15. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (1).

1) were escaped 2) had been escaped 3) were escaping
4) have escaped

16. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (4).

1) were just discovered 2) have just discovered 3) had just discovered
4) just discovered
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17. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (6).

1) was coming 2) was come 3) come 4) had been come

18. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (7).

1) had completed 2) was completing 3) had been completed
4) completed

19. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв -
ле ния в тек сте.
 

A large part of the north of England it was hit by a raging storm which swept
across the country yesterday, leaving a trail of damaged buildings behind it. Large
numbers of injured people which were treated in hospitals. One man, a retired postman
who lived in Leeds, died after he was struck on the head by a falling roof tile (че ре пи -
ца).

20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

Stanley, come and (скажи) hello to your nephew.

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

Using someone (дру го го) personal information and pretending to be them is a
form of identity theft.

Acupuncture, an ancient Eastern art, is widely available. Many people go to
acupuncture practitioners when, for example, they wish to (1) ... up smoking. A small
pin is inserted into both earlobes (мочка уха) in (2) ... to rid the patient of the desire to
smoke. Cynics may say that they are cured by a form of faith-healing, (3) ... by
acupuncture itself. However, many ex-smokers swear (4) ... it works for them.

22. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

Many years ago, archaeology was about making discoveries and finding buried
treasure. Now it has become a more scientific subject. Archaeologists are
becoming (1) ... interested in finding out more about the lives of ordinary people rather
than the dramatic lives of kings and emperors. 99% of archaeology is concerned with
reading, excavating, recording, and classifying, and it is neither thrilling nor dangerous.
However, the real (2) ... of archaeology comes through an (3) ... stream of new
discoveries. Even the smallest piece of pottery, however (4) ... it may appear at first
glance, can change our whole understanding of things that happened in the past.

23. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (1).
 

END, INCREASE, IMPORTANCE, EXCITE

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (2).
 

END, INCREASE, IMPORTANCE, EXCITE

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (3).
 

END, INCREASE, IMPORTANCE, EXCITE
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26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (4).
 

END, INCREASE, IMPORTANCE, EXCITE

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
27. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо -

дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

28. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

29. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

30. Про чи тай те пред ло же ние (4). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

1.  The Internet became much available to the public in the 1990s. In 1994, the
Stanford

2.  Federal Credit Union was the first bank in the world to offer it’s online Internet
banking.

3.  By 1995, people around the world were starting themselves to have the Internet
in

4.  their homes. The Internet in those days which was very slow because they had
to

5.  use it a dial-up connection. The computer needed to use a telephone line and
sent

6.  every noisy signals like a fax machine does. One of the problems was that if
you

7.  were using the Internet, you couldn’t then to make or receive phone calls. Over
8.  the years, the Internet has became faster and faster as there was no need to use
9.  the telephone line for the Internet. Today, the Internet connects either computers
10.  and other gadgets in a network millions of times very bigger than the original

one.
31. Про чи тай те текст. Из стро ки (1) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

35. Про чи тай те текст. Из стро ки (5) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки (6) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

37. Про чи тай те текст. Из стро ки (7) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

38. Про чи тай те текст. Из стро ки (8) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

39. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

40. Про чи тай те текст. Из стро ки (10) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.


